
Zápis 

z 12. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha dne 25. listopadu 

2008 
 

Přítomno dle prezenční listiny: 22    

Omluven: doc. Kvasnička              

Hosté: doc. Bartovský, doc. Pospíšil, doc. Koubek, doc. Flemr, Ing. Chválná, doc. Pospíšil, doc. Staněk 

 

Úvodem předsedkyně AS předložila program jednání, který senát schválil. 

 

Program: 

1. Informace o výši dotace na vzdělávací činnosti na rok 2009 

2. Změna vnitřního předpisu Způsob doručování na VŠCHT 

3. Informace o rozpočtu na rok 2009 

4. Různé 

 

Ad 1. 

Předsedkyně senátu informovala o možných problémech při stanovení příspěvku na pedagogickou 

činnost ze státního rozpočtu na rok 2009. V předběžném výpočtu MŠMT není  započítáno cca 380 

studentů 2. ročníku strukturovaného magisterského programu. Chybné údaje byly uvedeny v dopise 

náměstka ministra školství prof. Růžičky z dubna 2008, na který vedení školy bohužel nereagovalo , 

což bylo ministerstvem považováno za souhlas s uvedenými údaji. VŠCHT na tuto skutečnost 

upozornila v září 2008 a v listopadu zaslal rektor  dopis náměstkovi Růžičkovi, ve kterém celou 

záležitost opakovaně vysvětlil. Pro přidělení finančních prostředků je rozhodující  stav v matrice 

studentů k 31. 10. 2008.  16. prosince 2008 bude zasedat Reprezentační komise (poradní orgán 

náměstka ministra) a poté MŠMT rozhodne o výši dotace. 

Doc. Gedeon  vznesl dotaz, zda tato situace pramení z osobního selhání nebo je dána systémovou 

chybou. Rektor odpověděl, že dopis náměstka Růžičky byl předán pedagogickému oddělení. Bylo mu 

sděleno, že údaje jsou správné. Na opakovaný dotaz jestli jde o systémovou chybu anebo chybu 

jednotlivce, rektor odpověděl, že vzniklý stav považuje za chybu systému a že byla přijata opatření, 

aby se nemohla opakovat. Opakovaně také uvedl, že chyba je především na straně ministerstva. 



 

Ad 2.  

Prorektor Flemr předložil ke schválení následující změny ve vnitřním předpisu „Úplném znění 

způsobu doručování na VŠCHT Praha“: 

a) Čl. 2, odst. 2 - zásilka s dodejkou 

b) číslování čl. 3 odst. 2d  ve studijním programu odst. 2 písm. b) a c). 

 

Schváleno 22 – 0 - 0 

 

Ad 3. 

Prorektor Staněk seznámil senát s rozpočtem vysokých škol na rok 2009 v porovnání s předcházející 

roky (viz. příloha).  Konstatoval, že rozpočet VŠ od roku 2005 klesá, zvyšují se pouze prostředky pro 

regionální školství. 

Kvestorka Chválná předpokládá, že rozpočet na rok 2009 bude stejně strukturovaný jako v minulých 

letech a musí být konstruován jako vyrovnaný. Jsou však nové podmínky pro využití financí na 

specifický výzkum a je nutné vše řešit v souladu s dlouhodobým záměrem. Při tvorbě rozpočtu je 

třeba vzít v úvahu, že výši řady položek lze pouze odhadnout podle vývoje v předcházejících letech. 

 

Poté zrekapitulovala rozpočet na rok 2008. 

- celoškolské náklady 97,5 %, náklady rektorátních pracovišť 2,5 % 

- rozpočet Dejvice  - 948 057 tis, SÚZ - 75 000 tis. 

- nárůst spotřeby energie (je třeba znovu posoudit nutnost všech klimatizačních jednotek) 

- rozpočet na investice 170 339 tis. Kč 

- stále stoupající náklady na náhrady mezd za dovolené, osobní náklady v roce 2007 – 46 664 tis. Kč, 

do října 2008 již 42 311 tis. Kč! 

- VC v roce 2009 malé finanční požadavky  

- u investic je nutná optimalizace položek a stanovení priorit v delším časovém horizontu 

- investice jsou rozděleny na jednotlivé fakulty, které si hospodaří sami, je třeba zvážit možnost 

kumulace prostředků 

- v celoškolských nákladech není prostor pro zásadní úspory 

 



Diskuse: 

Prof. Macková:  je zvyšování prostředků na mzdy žádoucí? Je nutno řešit náhrady mezd především u 

grantů.  

prof. Valentová: jakou částku představují náhrady mezd odpovídající prodloužení dovolených 

neakademických pracovníků o 1 týden? Kvestorka přislíbila poskytnout tyto údaje na dalším zasedání.   

Doc. Gedeon: nutnost zefektivnění výuky (snížit počet předmětů a optimalizovat jejich provázanost) s 

cílem ušetřit mzdové prostředky z dotace A a uvolněnou kapacitu využít ve vědě, případně doplňkové 

činnosti.  Prioritou školy by mělo být dále zvýšení počtu studentů PGS, získávání nejlepších studentů 

pro doktorské studium a jejich vyšší finanční ohodnocení.  

Prorektor Pospíšil: „pokus“ o spravedlivý výpočet hodnocení pedagogiky a výuky probíhá již 3 roky 

Ing. Schejbal: z dotace na specifický výzkum by měl být v roce 2009 vyčleněn větší podíl pro 

doktorská stipendia. Revokoval také otázku nového výběrového řízení na nákup výpočetní techniky, 

ceny, za které nakupujeme v současné době tato zařízení jsou vyšší, než je na trhu obvyklé. 

 

Ad 4. 

a) Předsedkyně senátu informovala  o výsledku šetření stížnosti studentů na zneužití hromadné 

adresy pro rozeslání reklamního e-mailu pracovnicí školy. Rozesílání reklam je v rozporu s pravidly 

užívání počítačů a počítačové sítě na VŠCHT (20.10/01) a byla již zjednána náprava ze strany vedení 

školy. 

b) Rektor  krátce informoval o důležitých bodech ze zasedání KR 11.11.2008 

- 800 tis. Kč ušetřených v rozpočtu SÚZ bude použito pro navýšení stipendií doktorandů 

- velká účast na Dnu otevřených dveří 

 

 

Termín  příštího zasedání  je 16. prosince 2008 

 

 

Zapsala: K. Wildová                                                          Za správnost: O. Valentová 


